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ENGLISCH

In 2026, the International Center for Contemporary Art, MeetFactory, in collaboration with Schaumbad 
Graz, will once again launch an Open Call for a two-month residency for an artist residing in Styria at 
MeetFactory in Prague.

The residency includes:

• Accommodation in Prague;

• A studio at MeetFactory;

• Travel costs from the artist's residence in Austria to Prague in economy class;

• An fixed expense allowance related to the residency of 2,000 euros (1,000 euros per month, 
gross).

About MeetFactory: MeetFactory in Prague is a vibrant center for contemporary art, founded in 2001. 
This interdisciplinary cultural institution brings together international artist residencies, exhibitions, 
theater, music, and performances under one roof. Located in a former industrial building, MeetFactory 
provides a platform for creative exchange and the exploration of new art forms. Its experimental 
atmosphere and commitment to socially engaged and participatory art projects attract a diverse audience 
and artists from around the world. Regular events and programs foster dialogue between local and 
international communities, positioning MeetFactory as one of the most exciting art venues in the Czech 
Republic. It is a space that celebrates artistic freedom and innovation, with a reach extending far beyond 
Prague.

The international Artists-in-Residence program, established in 2007, is the largest studio program in 
Central Europe. MeetFactory hosts ten studios, accommodating over thirty visual artists, curators, 
musicians, theater directors, and writers annually. The program supports the integration of residency 
artists into MeetFactory’s activities (Open Studios, Public House, Museum Night, etc.) and facilitates 
networking with the Czech and Central European art scenes.

We want to support projects that focus on the issues of borders, migration, rising nationalism, questions of 
collective memory and history, and their interpretation from the perspective of minorities or through other 
alternative interpretations. We will focus on the themes of creating history, interpreting symbols related to 
the formation of collective identity, and crossing borders through artistic creation.

https://meetfactory.cz/en/

Residency period: The residency will take place from May 1 – June 30, and cannot be split into separate 
parts.

Application requirements:

• Demonstrate of a professional career of at least five years (including solo and group exhibitions 
and project proposals); CV;

• A good command in English;

• Availability to be free from professional obligations during the residency.

There is no age limit for applicants. A presentation of the artistic work is expected at the end of the 
residency.

https://meetfactory.cz/en/
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The application, written in English, must include:

• Curriculum vitae;

• A portfolio of up to 10 pages;

• A motivation letter of up to 1,800 characters, detailing the applicant’s reasons for the residency, a 
project proposal, and an idea of its implementation, with a focus on how the residency will enrich 
the artist’s practice.

• Residence in Styria

Selection process: Applications will be reviewed by a committee consisting of curators from the 
MeetFactory Residency Program and representatives from Schaumbad Graz. The committee reserves the 
right to reject any project without providing a reason. The decision of the committee is final and cannot 
be appealed.

The partner institutions reserve the right to cancel, shorten, extend, or postpone the residency Open Call 
in Prague.

Application deadline: December 31, 2025. Applications received after this date will not be considered.

Results of the Open Call will be announced by January 31, 2026. 

Applications should be sent to schaumbad@mur.at with the subject line "OPENCALL MeetFactoryPrag 
2026."

DEUTSCH

2026 startet das Internationale Zentrum für zeitgenössische Kunst MeetFactory gemeinsam mit dem 
Schaumbad Graz erneut für einen Open Call für eine zweimonatige Residenz für eine/n Künstler:in mit 
Wohnsitz in der Steiermark in der MeetFactory Prag.

Die Residenz umfasst:

• Unterkunft in Prag;

• ein Atelier in der MeetFactory;

• Hin- und Rückreise vom Wohnort von Österreich nach Prag in der Economy-Klasse;

• eine Aufwandsentschädigung von 2000 Euro (1000 Euro pro Monat brutto).

Über die MeetFactory: Die MeetFactory in Prag ist ein lebendiges Zentrum für zeitgenössische Kunst und 
wurde 2001 gegründet. Die interdisziplinäre Kulturinstitution vereint internationale Künstlerresidenzen, 
Ausstellungen, Theater, Musik und Performances unter einem Dach. In einem ehemaligen 
Industriegebäude, bietet die MeetFactory eine Plattform für den kreativen Austausch und die Erprobung 
neuer Kunstformen. Die experimentelle Atmosphäre und das Engagement für gesellschaftskritische und 

partizipative Kunstprojekte ziehen ein vielfältiges Publikum und Künstler*innen aus aller Welt an. 
Regelmäßige Veranstaltungen und Programme fördern Dialoge zwischen lokalen und internationalen 
Communities und stellen die MeetFactory als einen der spannendsten Kunstorte Tschechiens heraus. Sie 
ist ein Raum, der künstlerische Freiheit und Innovation zelebriert und damit weit über die Grenzen Prags 
hinaus wirkt.
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Das internationale Artists-in-Residence-Programm wurde 2007 ins Leben gerufen und ist das größte 
Studio-Programm in Mitteleuropa. Die MeetFactory beherbergt zehn Ateliers, die jährlich über dreißig 
bildende Künstler:innen, Kurator:innen, Musiker:innen, Theaterregisseur:innen und Autor:innen 
aufnehmen. Es wird nicht nur die Einbindung der Residenz-Künstlerinnen in die Programme der 
MeetFactory gefördert (Open Studios, Public House, Museumsnacht etc.) sondern auch die Vernetzung 
mit tschechischen und mitteleuropäischen Kunstszene.

Wir möchten Projekte unterstützen, die sich mit den Themen Grenzen, Migration, zunehmender 
Nationalismus, Fragen des kollektiven Gedächtnisses und der Geschichte sowie deren Interpretation aus 
der Perspektive von Minderheiten oder durch andere alternative Interpretationen befassen. Wir 
konzentrieren uns auf die Themen Geschichtsschreibung, Interpretation von Symbolen im Zusammenhang 
mit der Bildung kollektiver Identität und das Überschreiten von Grenzen durch künstlerisches Schaffen.

https://meetfactory.cz/en/

Residenzzeitraum: Die Residenz findet vom 1. Mai bis 30. Juni 2026 statt und kann nicht in mehreren 
Teilen absolviert werden.

Bewerbungsvoraussetzungen:

• Nachweis einer professionellen Laufbahn von mindestens 5 Jahren (einschließlich 
abgeschlossener Solo- und Gruppenausstellungen sowie Projektvorschlägen); CV

• Gute Englischkenntnisse; 

• Während der Residenzzeit frei von beruflichen Verpflichtungen.

• Wohnsitz in der Steiermark

Die Ausschreibung ist nicht altersbeschränkt. Am Ende der Residenz ist eine Präsentation der 
künstlerischen Arbeit geplant.

Die Bewerbung, verfasst in Englisch, muss enthalten:

• Lebenslauf;

• ein Portfolio von maximal 10 Seiten;

• ein Motivationsschreiben von maximal 1800 Zeichen, in dem die Motivation für die Residenz, ein 
Projektvorschlag und eine Idee zu dessen Umsetzung beschrieben werden, insbesondere im 
Hinblick darauf, wie die Residenz die künstlerische Praxis der Bewerber*innen bereichern kann.

Auswahlverfahren: Die Bewerbung wird von einem Komitee geprüft, das aus den Kuratorinnen des 
MeetFactory-Residenzprogramms und Vertreter:innen des Schaumbad Graz besteht.
Das Komitee behält sich das Recht vor, jedes Projekt ohne Angabe von Gründen abzulehnen. Die 
Entscheidung des Komitees ist endgültig und kann nicht angefochten werden.

Die Partnerinstitutionen behalten sich das Recht vor, den Open Call für die Residenz in Prag auszusetzen, 
zu verkürzen, zu verlängern oder zu verschieben.

https://meetfactory.cz/en/
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Bewerbungsschluss: Bis einschließlich 31. Dezember 2026. Bewerbungen, die nach diesem Datum 
eingehen, werden nicht für das Auswahlverfahren berücksichtigt.
Die Ergebnisse des Calls werden spätestens am 31. Januar 2026 veröffentlicht.

Bewerbungen sind an schaumbad@mur.at zu richten.

Bitte im Betreff "OPENCALL MeetFactoryPrag 2026" angeben.

       

mailto:schaumbad@mur.at

